

DOI: 10.18572/1812-3783-2017-10-3-6

ОСОБЕННОСТИ ВЫЯВЛЕНИЯ И РАССЛЕДОВАНИЯ КОРРУПЦИОННЫХ ПРЕСТУПЛЕНИЙ, СОВЕРШАЕМЫХ ПУТЕМ ФИКТИВНОГО ТРУДОУСТРОЙСТВА

Антонов Олег Юрьевич,
декан факультета магистерской подготовки Юридического института
Московской академии Следственного комитета Российской Федерации,
доктор юридических наук, доцент
magister.makskrf@yandex.ru

В статье сформулированы особенности выявления коррупционных преступлений, совершаемых в муниципальных бюджетных учреждениях путем фиктивного трудоустройства лиц. Указаны признаки совершения данных преступлений, подлежащие выявлению. Перечислены доказательства преступной деятельности, а также категории свидетелей преступлений. Определены типичные оправдательные версии подозреваемых и обвиняемых, предложены способы их проверки, а также нейтрализации противодействия расследованию.

Ключевые слова: коррупция, коррупционные преступления, фиктивное трудоустройство, расследование, выявление преступлений.

PECULIARITIES OF DISCOVERY AND INVESTIGATION OF CORRUPTION-RELATED CRIMES COMMITTED BY MEANS OF FICTITIOUS EMPLOYMENT

Antonov Oleg Yu.,
Dean of the Faculty of Master's Training of the Law Institute
of the Moscow Academy of the Investigative Committee of the Russian Federation,
Doctor of Law, Assistant Professor

The article defines peculiarities of detection of corruption crimes in municipal budgetary institutions by fictitious employment of persons. Sets out the criteria for these offenses to be revealing. Listed evidence of criminal activity, as well as the category witnesses of crime. Identified a typical exculpatory version of suspects and accused persons, proposed the means for their verification, as well as to neutralize the opposing investigation.

Key words: corruption, corruption crime, fictitious employment, investigation, detection of crimes.